
 

Referat 

Dato/tid: 23. november 2023 kl. 16.30-19.00 (juleafslutning kl. 18.30-slut) 

Sted: Mødelokale B-60 i B-huset   

 

Mødeforum: Skolebestyrelsen  

Deltagere:   Forældrerepræsentanter: Martin, Ebbe, Kristian, Heidi, Toni, Lea 
Elevrådsrepræsentanter: Lua 4a, Isabella 8a 
Medarbejderrepræsentanter: MN, MS 
Ledelsesrepræsentanter: PH, HO, LS 

Afbud: Tony, Emily, Mads 

Referent: PH 

 

Dagsorden Bemærkninger & beslutninger 

1184 Godkendelse af 
dagsorden  

Kommentar:  
Beslutning:   

•  

1185 Nyt fra formand og 
næstformand 
 

Kommentar:  

• Velkommen til nye medlemmer  

• Besøg Anne Sofie Meltvedt vedr. digitale devices på Gyvelhøjskolen (20 
min).  Anne Sofie Meltvedt fortæller om sine oplevelser ift. en søn der 
er startet i udskolingen, hvor man gerne vil benytte PC til det daglige 
skolearbejde. Anne Sofie er interesseret i, hvordan man finder gode 
løsninger for, hvordan man kan sikre eleverne til at have nogenlunde 
samme vilkår i undervisningen. Kan man sørge for, at alle elever har 
samme pc – så ingen har en macbook og andre en dårlig refurbed pc. 
Kan forældre være medfinansierende? Hvor går man hen, hvem 
spørger man, hvor starter man? Undersøge ved andre skoler. Kan man 
søge fondsmidler?  

o Evt. støtteforening til skolen 
o Meddel forældre om i 0. klasse, at de med fordel kan lave en 

pc opsparing på 200,- kr. årligt, så der som minimum er penge 
til indkøb af en refurbed pc. 

• 5/10 dialogmøde Børne- og Ungepolitik 
https://www.skanderborg.dk/Default.aspx?ID=5323&Purge=True 
Dialogmødet var meget præget af de input der var kommet fra 
skolerne, så var der gruppearbejde. 
Mange voksenord. 
Det var meget sent, når man skal i skole dagen efter og plejer at være i 
seng kl. 20, men først var hjemme kl. 21.30. Gælder både for 4. og 8. 
klassesrepræsentant. 
 

Beslutning:   

• Der blev budt velkommen til to nye elevrødder og to nye forælde i 
bestyrelsen. 

https://www.skanderborg.dk/Default.aspx?ID=5323&Purge=True


 

• Anne Sofie undersøger friskolen, kommunal IT afdeling og 
støtteforening. 

• Vi skriver til politikkerne at mødet skal placeres tidligere på dagen. 

 Nyt fra elevrådet 
 

Kommentar: 

• Elevrådet har alt om fodboldturnering i B-huset, hvilke regler og 
hvordan skal man være gode kammerater. 

• Julefodbold for 6. – 9. klasse. Hvordan kan vi skaffe præmier til de der 
vinder konkurrencer og turnering. 

• Flere bænke udenfor. 

• Ikke skærmtid når man møder ind om morgenen i b-huset. 

• Fælleselevråd der dækket hele Skanderborg Kommune. 
Beslutning: 

• Bestyrelsen anbefaler elevrådet at drøfte skærmtid om morgenen i 
elevrådet igen. 

1187 Nyt fra medarbejder- 
repræsentanterne 

Kommentar:  
MS:  

• Stor arbejdsmængde og tidspres (Temadag d 3/10) – dygtig 
oplægsholder, som vi drømmer om at få ud på skolen. 

• Psykologisk tryghed (Temadag 7/11) – Maja fortalte om kurset og 
præsenterede et dialogspil, som vi påtænker at anvende på 
Pædagogisk Forum, hvor personalet mødet. 

• Tilsynsplan - Hot Spot er identificeret på et matrikelkort, og der er 
besat med tilsynspersonale. Der er både lavet plan for de der skal være 
vagter fast og hvem der er bagvagt i tilfælde af sygdom blandt faste 
vagter. Vagterne ligger i personalet skema, så alle hurtigt kan tilgå det 
via aula på mobilen 

MN:  

• Mentor opgaver – en del nye kollegaer. 

• Ansættelser – netop ansat og nyt stillingsopslag. 

• Lønseddelgennemgang – hjælp fra fagforeningen. 

• Opgaveoversigter DLF tastning – alle ansattes opgaveoversigter skal 
indtastes, så de kan spejle det kommunalt og lære af det. 

1188 Nyt fra ledelse Kommentar:  
LS:  

• Lærerstuderende – der er lavet nyt uddannelsesforløb igen, så vi har 
som noget nyt også lærerstuderende hen over efteråret mod tidligere 
om foråret. Vi har seks utrolig gode lærerstuderende, som tager store 
opgaver på sig og lykkedes med det. Ny beskrivelse af vores skole til 
lærerstuderende, så vi kan tiltrække de bedste studerende. 

• Ændringer ift. tilsynsplan tager tid, da det ikke bare er at taste tider 
ind, der er også mange hensyn der skal tages. 

• Ny evaluerings- og bedømmelsessystem i folkeskolen – nyt testsystem 
skal udvikles og udrulles – pt. nationale overgangstest og 
uddannelsesparathedsvurdering. Vores 4. klasser er udtrukket til, at 
prøve nye test af. Der arbejdes på et alternativ til at vurdere elevers 
uddannelsesparathed. 

MF:  

• Sommerferiepasning UDSAT 

• 0. årgang i SFO og klassedannelsesproces ift. 0. årgang UDSAT 

• Målsætninger SFO Fritterhøjen UDSAT 
HO: 



 

• MU fravær – vi er godt i gang og det går bedre hele tiden, vi er i gang 
med at kvalificere os til bedre analyse af fraværet, så vi kan lave gode 
tiltag, så elever ikke bliver skolevægringstruet. 

• Kognitive test – aktuelt ikke en mulighed grundet GPDR, så vi er aktuelt 
udfordret på at kunne henvise elever til videreudredning. Der bliver en 
opsamling af udsatte sager, når PPR atter kan foretage kognitiv 
testning. 

• GJUK – samarbejde om sommerferie camp. Der er aftalt møde i 
februar 2024. 

PH:   

• Status på fravær personale – rimelig lav sygefraværsprocent. 

• Budget status – vi har barberet meget ned. 

• SSP sager – eskalering i antallet af sager.  

• Fælles bygningsdrift – teknisk personale og rengøringspersonale flyttes 
ind under ejendomscenter 

• Høring – skolebestyrelsen bifalder at man omdøber 0. klasser til 
børnehaveklassen  

1189 Skolehjemsamarbejde Kommentar:  

• Tages fremover på møderne som et fast punkt i det kommende skoleår 
således, at vi sikrer og udvikler et rimeligt og godt samarbejde 

 
Fra sidste møde: 

• Politik for forældreansvar er udarbejdet og godkendt. 
 

Beslutning:  

• Evalueres på næstkommende møde. Noter fra møde med 
forældrerødder sendes til medlemmer af bestyrelsen 

1190 Bestyrelses-
arrangement for 
forældreråd 

Kommentar: 

• 26/9 Forældrerådsarrangement 

• Hvad hørte vi – hvad tager vi med? 

• Emily indsamlede materialer 
Beslutning:  

• Udsat til næste møde, Emilys noter udsendes til gennemlæsning forud 
for mødet. 

1191 Princip  
Gældende principper ligger på 
skolens hjemmeside (->Vores 
skole -> Principper og Politikker)  
https://gyvelhoejskolen.aula.dk
/vores-skole/principper-og-
politikker  

Kommentar: 

• Princip for anvendelse af digitale devices og medier på Gyvelhøjskolen 
Beslutning: 

• Bestyrelsen ønskes princippet drøftet  husene og fremlagt på næste 
møde. 

1192 Juleafslutning for 
bestyrelsen 
Kl. 18.30 

 

1193 Punkter til kommende 
møder 
(skal datolægges og tovholder 
anføres) 

• Skolehjemsamarbejde 

• Bestyrelses-arrangement for forældreråd 

 
Årskalender for skolebestyrelsen 

https://gyvelhoejskolen.aula.dk/vores-skole/principper-og-politikker
https://gyvelhoejskolen.aula.dk/vores-skole/principper-og-politikker
https://gyvelhoejskolen.aula.dk/vores-skole/principper-og-politikker


 

- herunder formøder mellem skolebestyrelsesformand, næstformand og skoleleder 

Formøder kl. 8-9:  Skolebestyrelsesmøder (mad kl. 16.30-17.00) kl. 17.00-19.30/virtuelle møder 
16.30-19.00 

2023: 
 
 
 
2024: 
 
 
 

2023:  
22/8 
19/9 Erstattes af møde d. 26/9 – obs. formøde d. 21/9 kl. 7.30  
23/11 
2024:  
30/1 
22/2 
12/3 
16/5 
18/6 

 


